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Hpm bød velkommen til mødet og gik herefter over til den egentlige dagsorden. 
 
Punkt 1: Godkendelse af dagsorden 
 
Dagsordenen godkendt, der var ikke kommet andre emner ind til selve dagsordenen, så de ekstra emner 
blev behandlet under Eventuelt. 
 
Punkt 2: Referat fra sidste møde (09.27). Referatet er udsendt 
 
Udkastet til høringssvar omkring atletikstadionet var siden sidste møde rundsendt til forretningsudvalgets 
medlemmer – der er ikke modtaget nogen bemærkninger til udkastet. 
 
Samtidig er der udført udkast til kommentarer til det nye planlagte byggeri på Risdalsvej – endnu flere 
ungdomsboliger! 
 
Ellers ingen kommentarer. 
 
Punkt 3: Møde med rådmanden 2023.12.11. Nye fokuspunkter 
 
Liste med aktuelle relevante emner fremsendes til rådmandens sekretariat i god tid inden det planlagte 
møde med rådmanden d. 2023.12.11. 
 
Tidligere fremsendte liste fra mødet i 2022 kan bruges, evt. suppleret med følgende nye emner: 
 

• Opkøb af villaer, hvordan og hvad kan tillades 

• Vandudfordringer i Viby og specielt på Viby Torv 

• Forskønnelse af Viby Torv 

• Problemer med de nye parkeringszoner i Kongsvang området og specielt parkeringspladserne ved 
Skovbrynet 

hpm 
 
Punkt 4: Digital dialog om den nye samarbejdsaftale. Input (Se udsendt mail 10.18) 
 
12 udsagn fra tidligere møde med fællesrådene var fremsendt til de enkelte formænd med deraf følgende 
mulighed for kommentarer. 
 
De input der kommer nu, skal sandsynligvis bruges på et møde i januar 2024. 
 
De enkelte medlemmer af forretningsudvalget i Viby kan selv gå ind og kommentere på de enkelte udsagn, 
der behøver ikke være en fælles holdning fra Viby Fællesråd til de enkelte spørgsmål. 
 
Hvis man kommenterer på de enkelte udsagn, anses det for en god ide at disse kommentarer fremsendes i 
kopi til forretningsudvalgets medlemmer. 

alle 
 
Punkt 5: Viby Torv. Vandproblemer. Hvad gør vi? Møde med Aarhus Vand? 
 
Som nævnt under punkt 3 kan dette være et emne til mødet med rådmanden i december. 
 
En mulighed kunne være, at sende en forespørgsel til Aarhus Vand om hvordan det går med arbejdet 
omkring vand og vandproblemerne i Viby, bl.a. fordi det er et punkt i Helhedsplanen og i forbindelse med 
etablering af ”Den grønne kile” i Viby. 
 
Aarhus Vand er og har de seneste år været i fuld gang med arbejdet omkring vandproblemerne i Viby, så 
umiddelbart anses det for givet, at Viby Torv og problemerne der, det har Aarhus Vand helt styr på. 
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Punkt 6: Møde i DSB-gruppen 11.09 (Se tidligere mail) 
 
En gruppe er nedsat for at finde ud af hvad DSB-arealerne kan bruges til, når de ikke skal bruges af DSB 
mere. 
 
Der er møde desangående på Fjordgades Skole, N J Fjordsgade 2, Bygning D, 8000 Aarhus C, d. 
2023.11.09, kl. 16.00 – Sager der samler. 
 
Vi forventer at deltage. 

hsp/ah/mwh/såp 
 
Punkt 7: Nyt fra Kulturhus Viby 
 
Afslag på ansøgning om honorarstøtte til kulturhuset er blevet afvist: 
 
Begrundelse: 

• Kulturhuset og arbejdet med dette, anses ikke for øjeblikket, at være parate til at modtage støtte 
 
Punkt 8: Siden sidst (Bl.a. høringssvar omkring nyt atletikstadion og Sportens Hus/Kommentar vedr. 
byggesag S2023-10378 (Ravnsbjerg)) 
 
35 høringssvar var der indsendt. 
 
Forslag om etablering af shuttlebusser for adgang til området. 
 
P-pladser på inderkredsen af væddeløbsbanen bliver ikke praktiseret, derfor arbejdes der med shuttlebusser 
som en løsning på transportproblemerne til området. 
 
Kongelunden skal være end del af den grønne mobilitetsplan i Aarhus. 
 
Der påtænkes udført op imod 50 boliger i forbindelse med ”Sportens Hus” 
 
Generelt er der alt for mange projekter i gang samme sted og på samme tid. 
 
Kommentarer og orientering om Ravnsbjerg projektet afventer henvendelse fra bygherre, se evt. også under 
punkt 10, Eventuelt. 
 
Ellers blev der orienteret om problemerne med udkørsel fra Søndervangsområdet. 
 
Punkt 9: Næste møde. Julefrokost. Repræsentantskabsmøde 2024 
 
Næste møde i november, 2023.11.27, kl. 16.30, Kulturhus Viby, Kirkestien 1, 8260 Viby J 
 
Møde med rådmanden, december, 2023.12.11, kl. 15.30, Kulturhus Viby, Kirkestien 1, 8260, Viby J 
Ikke alle behøver at møde op på dette tidspunkt, men hvis vi er nogen stykker, der kan møde ind ca. en halv 
time før, for at gøre klar til mødet, vil det være fint. 
 
Julefrokost afholdes samme dag efter rådmandsmødet, forslag til menu, 9 kuverter 

llg 
 
Forslag til dato for repræsentantskabsmødet: 
Februar, 2024.02.26, kl. 19.00. 

hpm 
 
Punkt 10. Eventuelt 
 
Stigningen i indbrud hos private, bl.a. i Viby, blev vendt.  
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Borgmesterens kontor og Tryghedsnetværket kontaktes for info og dokumentation omkring den stigning i 
indbrud hos private, som det ser ud til, der er, er korrekte eller ej? 

hpm 
 
Tilskuddet til Viby Fællesråd er fremsendt til en forkert konto, det rettes der op på, så fællesrådet kan få de 
tilskud fra Aarhus Kommune, som fællesrådet har krav på. 

nea 
 
Suppleanter og medlemmer af forretningsudvalget som ikke for nuværende får nyhedsbrevet fra Viby-
StavtrupLIV bliver tilmeldt. 

nea 
 
Spørgsmål om gravhøjene på ARLA-grunden: 
 

• Hvordan kan man påtænke at bygge et sted hvor der ligger nogen gamle gravhøje, som der ikke 
gives dispensationer til at bygge over eller i nærheden af 

 
Gravhøjene er nummeret og fredede og bl.a. derfor må der ikke bygges ved dem, for den sags skyld må de 
heller ikke fjernes. 
 
Umiddelbart ser det ud som om det kan være et problem for bygherre, men, for nuværende, ser det ikke ud 
til, at bygherre ser det som et problem. 
 
Det bliver lidt spændende at følge. 
 
Der blev orienteret lidt omkring forholdene og et evt. fremtidigt salg af Ravnsbjergkollegiet. 
 
Lidt varme kunne være en god ide i lokalet. 
 
Mødet hævet kl. 18.20 

 


